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De opening 
Na het welkom door Fulco Treffers en 
Ronald Schepers kwam burgemeester 
Charlie Aptroot aan het woord: ‘Het is 
van belang dat we mensen bereiken die 
normaal niet bij bijeenkomsten van de 
gemeente zijn, of weinig zeggen.’ Hij 
benadrukt de noodzaak voor meer 
woningen in de stad en hij is vooral 
benieuwd waar deze woningen dan 
volgens de aanwezigen moeten komen. 
‘Er zijn dilemma’s, en waar kiest u dan 
voor?’ vervolgt hij. ‘En als u het eens 
bent met de wens om meer woningen: 
bent u bereid om daar ook een klein 
beetje ruimte voor in te leveren?’ 
 
Wethouder Iedema vult aan: ‘Het gaat niet alleen 
om het bouwen van huizen. Hoe houden we 
Zoetermeer aantrekkelijk voor de toekomst? Wat 
zien we aan nieuwe samenlevingsvormen met 
andere culturen? Het wordt de uitdaging om te 
kijken met de bril van morgen, en niet de bril van 
vandaag.’ 
 
De resultaten van ronde 1 
Bij de eerste ronde van de samenspraak ‘Mijn 

stad, mijn toekomst’ haalden we veel informatie op 

bij bijna 700 Zoetermeerders. Aan de hand van de 

Playlist van Zoetermeer gingen we de 

verschillende resultaten af en lieten we ook zien 

welke beelden Zoetermeerders bij Zoetermeer in 2030 

vonden passen.  

Reacties 
Het publiek herkende zich in de beelden en greep de kans 
aan om aan te vullen. ‘Het is logisch dat mensen vanuit 
hun visie op hun wijk reageren, want daar woon je toch?’ 
Dat blijkt niet zo vanzelfsprekend te zijn. In andere steden 
komt dat wijkgevoel en die trots op de eigen wijk niet altijd 
zo duidelijk naar voren. Dat is dus typisch Zoetermeer. 
Een actieve inwoner geeft aan dat de bedrijvigheid te 
weinig aandacht krijgt. Economische dynamiek is 
belangrijk, voor werkgelegenheid, en voor de relatie met 
het wonen.  
 
Hierna ging iedereen in twee groepen met elkaar in discussie over de dilemma’s. De 
volgende conclusies kwamen naar voren:   

https://doemee.zoetermeer.nl/lopende+projecten/schaalsprong+ronde+2/uitkomsten+ronde+1/default.aspx


Stad voor iedereen 

• Er zijn meerdere lagen in de identiteit van 
Zoetermeer: een zeer herkenbaar beeld blijft de 
identiteit van de stad tussen de parken zoals dat 
jaren als merk heeft gewerkt.  

• Zoetereer is de stad van dynamiek én rust. Dat is 
volgens de aanwezigen echt anders dan twintig jaar 
geleden. Toen was Zoetermeer dorpser. 

• Daarnaast zagen ze Zoetermeer als een stad van 
spel, sport en vertier, compact, rustig en groen, met 
alles aanwezig en voor iedereen, zowel in de stad 
zelf als in de wijk.  

• Rust en groen vraagt om versterking.  

• Een bruisend stadscentrum en ontmoetingsplekken 
in stad worden gemist.  

• ‘Laten we vooral niet Den Haag, Leiden of Gouda 
nadoen. Juist het eigen karakter is belangrijk. Een 
‘branding campagne’ vonden ze hiervoor niet nodig. 

 
Meer huizen, meer dynamiek, meer drukte 

• Nieuwe woningen zijn nodig, maar liever geen 
nieuwe huizen in de parken en in het buitengebied. De discussie is levendig, en aan 
creativiteit ontbreekt het niet. Het gesprek gaat over kleiner, duurzamer, diverser, 
hoger, lager…  De toekomstige huizen moeten in elk geval aansluiten bij de wensen 
van de Zoetermeerders.  

• De spanning zit duidelijk In het centrum. Hier kan best meer bebouwing en 
levendigheid komen, al moet er rekening gehouden worden met de mensen die er 
(gaan) wonen. Dat geldt voor activiteiten en voor bebouwing. Niemand is tegen de 
hoogbouw, maar let op dat Zoetermeer zijn eigen stijl krijgt. Welke stijl dat is, dat is 
nog wel een vraagteken. Doe dat zorgvuldig en pas het juist in. Maar de balans is 
een zorgpunt. De ‘hoe-vraag’ krijgen we deze middag niet helemaal beantwoord. 

 
Een verwende stad 

• Zoetermeer zit in een spannende fase. De 
snelle groei, en de sterke overheidssturing 
heeft jarenlang gewerkt, maar werkt dat 
nog steeds? Een van de inwoners gaf een 
duidelijk signaal: ‘De Zoetermeerders zijn 
verwende rotgasten! Omdat de gemeente 
altijd alles voor de mensen heeft gedaan, 
verwachten ze dat nu nog steeds. Dat moet 
anders. Mensen hebben een schop onder 
de kont nodig om initiatieven te bedenken!’  

• Wie is er aan zet? Wie zou de regie moeten 
hebben? Voor het grote plaatje de 
gemeente, maar bij kleine projecten kan dat 
zeker anders zijn. Wie ergens het meeste 
belang bij heeft, zou meer 
verantwoordelijkheid moeten krijgen. Dat kan dus de gemeente zijn, maar ook juist 
nieuwe bewoners, de directe omgeving of een groep ondernemers. Zo krijg je 
mensen in beweging. ‘Dan is het wel nodig dat de gemeente veel toegankelijker 
wordt de komende jaren. Zet een leuk loket neer in het stadhuis, wijs mensen de 
weg, faciliteer elk initiatief met maatwerk.’ 


